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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.: 8/2014 
Caràcter: ordinària  
Data: 27 de juny de 2014 
Horari: de 11:00 a les 13:13 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  2a. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Fèlix Larrosa Piqué,               6è. Tinent d’alcalde 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,                  Regidor 
Joan Gómez López, Regidor  
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Neus Brocal Mañas,                       Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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Excusa l’assistència 
Sara Mestres Llussà, 4a.Tinent d’alcalde 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
 
 
  
ORDRE DEL DIA 
 
1.-  APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 30 de maig de 
2014. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 3118 fins el núm. 3867, ambdós inclosos.  
 
 
3.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LA S RA. IMMACULADA 
SAURA ARILLA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la responsable de Planificació 
Estratègica de Recursos Humans: 
 
Autoritzar a la Sra. Immaculada Saura Arilla, secretària de Grup Polític, per exercir un 
segon lloc de treball o activitat d’administració i secretaria per compte propi a l’empresa 
STARPIC amb una dedicació setmanal de 10 hores. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
corporació.  
 
 
4.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LA S RA. M. CARME 
FABREGAT AGUILÀ 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la responsable de Planificació 
Estratègica de Recursos Humans: 
 
Autoritzar a la treballadora Sra. M. Carme Fabregat Aguilà, auxiliar administrativa 
adscrita a la Regidoria de Cultura, per exercir un segon lloc de treball o activitat de 
teleoperadora a l’empresa Bodegues Maset, amb una jornada setmanal de 18.30 
hores en horari  de tarda, distribuït els dilluns i dimarts de 16:30 h. a 20:30 h. i de 
dimecres a divendres de 16:30 h. a 20:20 h. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
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compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
corporació.  
 
 
5.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’ AJUNTAMENT DE 
LLEIDA I LA FUNDACIÓ “LA CAIXA” PER DUR A TERME ACT IVITATS D’ÀMBIT 
CULTURAL A CAIXAFORUM LLEIDA  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la presidenta de la Comissió 
Informativa de Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i la Fundació “La 
Caixa”, per dur a terme activitats d’àmbit cultural a CaixaForum Lleida, organitzades 
per la Regidoria de Promoció Cultural, Museus, Festes i Cultura Popular.  
 
 
6.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL  DEPARTAMENT 
DE CULTURA DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, L’OFICIN A DE SUPORT A 
LA INICIATIVA CULTURAL I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA EN RELACIÓ AMB ELS 
EQUIPAMENTS DE L’AUDITORI MUNICIPAL ENRIC GRANADOS,  TEATRE DE LA 
LLOTJA I EL TEATRE MUNICIPAL DE L’ESCORXADOR PER AL  SUPORT A LA 
SEVA PROGRAMACIÓ D’ARTS ESCÈNIQUES I MÚSICA DURANT EL 2014 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la presidenta de la Comissió 
Informativa de Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre el Departament de Cultura de la Generalitat 
de Catalunya,  l’Oficina de Suport a la Iniciativa Cultural i l’Ajuntament de Lleida en 
relació amb els equipaments de l’Auditori Municipal Enric Granados, Teatre de la Llotja 
i el Teatre Municipal de l’Escorxador per al suport a la seva programació d’arts 
escèniques i música durant el 2014.  
 
 
7.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES  PER A LA 
CONTRACTACIÓ DEL SERVEI D’ASSISTÈNCIA TÈCNICA PER A  
L’ASSESSORAMENT MUSEOGRÀFIC EN L’ADEQUACIÓ DE L’EDI FICI DE 
L’ANTIC PALAU DE JUSTÍCIA I LA REDACCIÓ DEL PROJECT E MUSEOGRÀFIC 
DEL MUSEU D’ART DE LLEIDA I DEL PLEC DE PRESCRIPCIO NS TÈCNIQUES 
PARTICULARS  
 
Amb 14 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 12 abstencions dels grups 
municipals de CiU i PP, s’acorda aprovar la proposta següent de la presidenta de la 
Comissió Informativa de Cultura, Educació i Esports: 
 
1r. Donar conformitat al text del Plec de Clàusules Administratives per a la contractació 
del servei d’assistència tècnica per a l’assessorament museogràfic en l’adequació de 
l’edifici de l’antic Palau de Justícia i la redacció del Projecte museogràfic del Museu 
d’Art de Lleida i del Plec de Prescripcions Tècniques Particulars. 
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2n. Que per l’Alcaldia, en l’exercici de les seves competències, es procedeixi a 
efectuar el procés de contractació de conformitat amb l’establert en el Text refós de la 
Llei de contractes del sector públic. 
 
 
8.-  RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE  LA PAERIA I 
L’ASSOCIACIÓ DE MARES I PARES DE L’ESCOLA ALBA PER GARANTIR 
L’ESPAI D’ESTACIONAMENT DE VEHICLES PER ALS PARES I  MARES I 
COMUNITAT EDUCATIVA DE L’ESCOLA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i Infància: 
 
Ratificar el conveni de col·laboració entre La Paeria i l’Associació de mares de mares i 
pares de l’escola Alba per garantir l’espai d’estacionament de  vehicles per als pares i 
mares i Comunitat Educativa de l’Escola, en les condicions previstes en el clausulat 
d’aquest document, amb una durada de 10 anys comptats a partir del dia 1 de juliol de 
2014, i una participació de l’Ampa del centre en les despeses de lloguer de l’espai 
d’estacionament de 250 euros mensuals. 
 
 
9.- APROVACIÓ DEL PLA LOCAL PER A LA INFÀNCIA 2014- 2018 
 
La iniciativa “Ciudades Amigas de la Infancia” (CAI)  es va iniciar a l’any 1996 com a 
part de la resolució aprovada a la segona Conferència de l’ONU sobre els 
Assentaments Humans, per transformar les ciutats en llocs més habitables per a 
tothom. En el llenguatge d’ UNICEF, es va anar assumint el lema  "els infants primer". 
La Conferència va declarar que el benestar de la infància és l’indicador més segur 
d’una societat sana, democràtica i un bon govern. 
 
Al  novembre de 2004,  Lleida va ser proclamada “Ciudad amiga de la Infància”. 

 

El protocol de reconeixement de ciutat amiga de la infància o de renovació d’aquest 
contempla entre els requisits: 

• La voluntat formal del Ple de l’Ajuntament d’iniciar procés de renovació 
del reconeixement de Lleida com a Ciutat Amiga de la Infància, i el seu 
seguiment posterior, amb certificació del secretari.  

• L’elaboració d’un informe sobre l’estat de la infància a la ciutat i  
• L’existència d’un Pla Local d’Infància 2014-2018. 

 
En data 28 de febrer de 2014, l’Excm. Ajuntament Ple adoptà l’acord de sol·licitud de 
renovació del reconeixement de Lleida com a Ciutat Amiga de la Infància i el seu 
seguiment posterior al “Programa Ciudades Amigas de la Infancia de UNICEF – 
Comité Español”. 
 
A partir d’aquí es va iniciar un procés participatiu per tal d’elaborar i el Pla Local 
d’Infància. 
 
En conseqüència i per unanimitat s’acorda: 
 
1r.  Aprovar el Pla Local per a la Infància 2014-2018. 
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2n. Que es difongui a la ciutat el contingut d’aquest Pla Local per a la Infància 2014 – 
2018. 

 
 
10.-  CONCESSIÓ DE BONIFICACIÓ DE L’IMPOST DE CONST RUCCIONS, 
INSTAL·LACIONS I OBRES A LA DIPUTACIÓ DE LLEIDA FUN DACIÓ I.E.I.F.N. 
 
Vista la proposta de l’interventor, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Declarar com a obra d’especial interès o utilitat municipal la reforma de la segona 
planta de l’edifici de l’Institut d’Estudis Ilerdencs de Lleida, situat a la Plaça Catedral, 
s/n. 
 
2n. Aplicar una bonificació del 50% practicant la corresponent liquidació provisional de 
l’ICIO, segons expedient de llicència d’obres LO13-1150 al tipus de gravamen del 3%, 
l’import de la qual s’ajustarà a 50% de la quota resultant de 38.631,84 €, és a dir un 
quota final de 19.315,92 €. 
 
 
11.-  MODIFICACIÓ DEL CONTRACTE D’ARRENDAMENT DEL P AVELLÓ “AGNÈS 
GREGORI” I DELS CONVENIS RELACIONATS AMB EL MATEIX  
 
En relació amb el contracte d’arrendament entre l’Ajuntament de Lleida i l’entitat 
Caixarenting S.A.U. d’un immoble destinat a pavelló, actualment anomenat “Agnès 
Gregori” i amb els convenis de col·laboració relacionats amb el mateix, entre 
l’Ajuntament de Lleida , la Fundació Privada Lleida Basquet i la Diputació de Lleida i 
vist el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Autoritzar al M. I. Sr. Alcalde per a acordar i formalitzar una modificació del 
contracte d’arrendament de data 3 de juny de 2008, entre l’Ajuntament de Lleida i 
l’entitat Caixarenting S.A.U. d’un immoble destinat a pavelló , actualment anomenat 
“Agnès Gregori “ situat al c/ Baró de Maials 117-119. Aquesta modificació es limitaria 
als aspectes del contracte relatius al termini i a la quota d’arrendament.  
 
2n. Autoritzar al M.I. Sr. Alcalde per a acordar i formalitzar una modificació dels 
convenis amb Diputació de Lleida (de data 29 de maig de 2008 ), i amb la Fundació 
Privada Lleida Basquet (de 3 de juny de 2008) en els aspectes afectats per la 
modificació del contracte d’arrendament del pavelló de data 3 de juny de 2008.  
 
3r. Atès que aquests acords i les corresponents modificacions dels contractes i 
convenis constitueixen un conjunt, la seva formalització s’haurà de fer de forma 
coordinada, i es sotmetran a la ratificació dels òrgans competents  de l’Ajuntament de 
Lleida i de la resta d’entitats signatàries. 
 
 
12.- APROVACIÓ DEL CONVENI ENTRE L’AJUNTAMENT DE LL EIDA I LA UDL 
PER A LA CREACIÓ I IMPULS DE LA CÀTEDRA D’INNOVACIÓ  SOCIAL 
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L’Ajuntament de Lleida i la Universitat de Lleida, volen impulsar la creació de la 
“Càtedra d’Innovació Social” (CIS) amb la signatura d’un conveni de col·laboració per 
als anys 2014, 2015 i 2016, que podrà ser renovat per acord explícit de les parts per 3 
anys més, i que contempla entre altres: 
 
Per part de la Universitat de Lleida: 

• Desenvolupar un Observatori Social de Lleida 
• Impulsar investigacions en el camp de l’acció social. 
• Elaborar propostes de models d’intervenció amb persones i/o col·lectius en 

situació de dificultat social, que aportin base tècnic-científica al 
desenvolupament de programes municipals d’intervenció. 

• Desenvolupar accions formatives en formats innovadors i creatius 
• Justificar la subvenció dins  del primer trimestre de l’any següent a la atorgació 

de la subvenció, de conformitat amb el previst a la Llei de subvencions, el seu 
Reglament i les bases d’execució del pressupost de l’Ajuntament de Lleida. 
 

Per part de l’Ajuntament de Lleida: 
• Fer l’aportació econòmica per a l’any 2014, d’ una subvenció nominativa per un 

import de 15.000 €, amb càrrec a la partida 05.2310.489.03. Les resta 
d’anualitats de duració del conveni, l’aportació de l’Ajuntament de Lleida 
s’establirà en funció de la disponibilitat pressupostària municipal, i serà la que a 
tal efecte es determini en el pressupost o els seus acords d’execució, sense 
que l’anualitat del exercici anterior determini cap obligatorietat al respecte 

• Facilitar l’accés a la informació municipal específica i necessària per al 
desenvolupament de les actuacions previstes al pla de treball, garantint 
l’estricte compliment de les obligacions derivades de l’aplicació LOPDP  

 
Per unanimitat dels assistentes, s’acorda aprovar la proposta següent de la cap del 
Servei de Programes Sectorials: 
 
Aprovació del conveni entre l’Ajuntament de Lleida i la Universitat de Lleida per a la 
creació i impuls de la Càtedra d’Innovació Social.  
 
 
13.- APROVACIÓ DEL PAGAMENT DE LA QUOTA DE SOCI AL FONS CATALÀ DE 
COOPERACIÓ AL DESENVOLUPAMENT PER A LA REALITZACIÓ DELS 
PROJECTES DE COOPERACIÓ INTERNACIONAL PER A L’ANY 2 014  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la tècnica en Cooperació 
Internacional: 
 
1r. Aprovar la proposta de pagament de la quota per a l’any 2014 a l’entitat Fons 
Català de Cooperació per al Desenvolupament amb  les següents concrecions: 
 
♦ Entitat: Fons Català de Cooperació per al Desenvolupament 
♦ NIF: G-17125832 
♦ Quota:   2.100,00€ 
♦  Partida: 05/2323/490.00 
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2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de l’esmentada quota dintre del tercer semestre 
d’aquest any. 
 
 
14.- APROVACIÓ DE LES BASES PER A PROJECTES D’EDUCA CIÓ PER AL 
DESENVOLUPAMENT, SENSIBILITZACIÓ I FOMENT DELS DRET S HUMANS, LA 
IGUALTAT DE GÈNERE, LES RELACIONS NORD-SUD I LA DIV ERSITAT 
CULTURAL DE LA REGIDORIA DE DRETS CIVILS, COOPERACI Ó I IGUALTAT. I 
APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE LES SUBVENCIONS D’A QUESTA LÍNIA 
PER A L’ANY 2014  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la directora de Serveis a les 
Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació del Pla estratègic de subvencions 2008/2010, 
prorrogat per les bases d’execució del pressupost per a l’any 2014, Capítol III  del 
PES, Subvencions en matèria d’acció i cohesió social. Article 17. Les modificacions 
són:  
 

• LINIA 3 :  Ajuts a projectes d’entitats de dones   
• LINIA 15 : Ajuts a projectes de sensibilització i formació a la ciutadania de 

Lleida entorn als drets humans. les relacions nord-sud, la problemàtica general 
del pobles i col·lectius empobrits i la lluita contra el racisme i la xenofòbia. 

 
Aquestes línies es fusionen en una única línia, la  LÍNIA 15: Projectes d’educació per al 
desenvolupament, sensibilització i foment dels drets humans, la igualtat de gènere, les 
relacions Nord-Sud i la diversitat cultural de la Regidoria de Drets  Civils, Cooperació i 
Igualtat de l’Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Sotmetre aquest acord d’aprovació inicial de modificació del Pla estratègic de 
subvencions 2008/2010 a la informació pública, mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de 
la Província de Lleida, així com en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de trenta dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions, el qual s’entendrà aprovat 
definitivament si no se’n formulen. 
 
3r. Aprovar les Bases específiques i la convocatòria municipal per a l’any 2014 Bases 
reguladores per a projectes d’educació per al desenvolupament, sensibilització i 
foment dels drets humans, la igualtat de gènere, les relacions nord-sud i la diversitat 
cultural, amb les següents especificacions: 
 

1. PROJECTES D’EDUCACIÓ PER AL DESENVOLUPAMENT, 
SENSIBILITZACIÓ  I FOMENT DELS DRETS HUMANS, LA IGUALTAT DE 
GÈNERE, LES RELACIONS NORD-SUD I LA DIVERSITAT CULTURAL: 
38.000,00€  amb càrrec a la partida 05-2323-489.01. 

 
4t. Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de 
la Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
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estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions. 
 
5è. Un cop hagi transcorregut el termini de presentació d’al·legacions i/o reclamacions 
pertinent i s’entenguin aprovades definitivament les bases, es donarà per aprovada la 
convocatòria i es podrà procedir a la seva publicació al BOP. 
 
6è. Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. alcalde i a la Junta de Govern Local la resolució de 
totes les incidències derivades de l’execució d’aquest acord diversitat cultural de la 
Regidoria de Drets  Civils, Cooperació i Igualtat de l’Ajuntament de Lleida. 
 
 
15.- APROVACIÓ DEL CONVENI, SUBSCRIT EL 13-6-2014, ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, L’EMPRESA MUNICIPAL D’URBAN ISME DE LLEIDA 
SL I EL SR. JOAN CARLES DONES MENAL, ACTUANT EN NOM  I 
REPRESENTACIÓ DEL SR. COLUMBO DONES I MASIP, RELATI U A LA CESSIÓ 
TEMPORAL DE L‘ÚS DEL SOLAR SITUAT AL CARRER GAIROLE S NÚM. 19 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la Oficialia Major: 
 
1r. Aprovar el conveni subscrit el 13 de juny de 2014, entre l’Ajuntament de Lleida, 
l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida SL i el senyor Joan Carles Dones Menal, 
actuant en nom i representació del senyor Columbo Dones i Masip, relatiu a la cessió 
temporal, a favor de l‘Ajuntament de Lleida, d’un solar situat al carrer Gairoles, 19, per 
tal de destinar-lo a espai públic. 
 
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
16.- APROVACIÓ DEL TEXT DEL CONTRACTE QUE SUBSCRIUR AN 
L’ADMINISTRADOR DE INFRAESTRUCTURAS FERROVIARIAS (A DIF) I 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, RELATIU A L’ÚS D’UN TERRENY , SITUAT AL 
CARRER ROGER DE LLÚRIA, CONFRONTANT, AMB LA PASSARE L·LA DE 
VIANANTS DE L’ESTACIÓ LLEIDA-PIRINEUS 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la Oficialia Major: 
 
1r. Aprovar el Text del Contracte que subscriuran l’Administrador de Infraestructuras 
Ferroviarias (ADIF) i l’Ajuntament de Lleida, relatiu a la cessió d’ús d’un terreny, situat  
al carrer Roger de Llúria, confrontant amb la Passarel·la de vianants de l’Estació 
Lleida-Pirineus. 
 
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
 



 
 

 9 

17.- APROVACIÓ DE L’ADHESIÓ AL NOU CONVENI MARC DE COL·LABORACIÓ 
ENTRE L ‘AGÈNCIA DE RESIDUS DE CATALUNYA I ECOVIDRI O PER AL 
PERÍODE 2014-2018 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor de Medi Ambient i 
Horta: 
 
Que l’Ajuntament de Lleida s’adhereixi al conveni marc de col·laboració entre l’Agència 
de Residus de Catalunya i ECOVIDRIO per al període 2014-2018 i participi en el 
Sistema Integral de Gestió d’envasos i residus d’envasos de vidre, continuant en les 
mateixes condicions de prestació del servei per part de l’empresa concessionària i 
d’acord amb els compromisos que com a ens local s’indiquen en l’apartat cinquè del 
conveni. 
 
 
18.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC A FAVOR DE DO NAR SUPORT A 
LES ENTITATS QUE TREBALLEN AMB PERSONES AMB DISCAPA CITAT 
INTEL·LECTUAL DAVANT LES RETALLADES DELS GOVERNS DE  L’ESTAT I LA 
GENERALITAT  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, per unanimitat s’acorda:  
 
1r. Donar suport a les 16 entitats representades a ALLEM que aglutinen, entre usuaris 
i treballadors, més de 3.500 persones, tant en la seva lluita per la igualtat 
d’oportunitats i la justícia social, com en el seu toc d’atenció davant les retallades dels 
governs estatal i autonòmic. 
 
2n.Instar al Govern de l’Estat que urgeixi el trasllat de les partides pressupostàries a la 
Generalitat de Catalunya, tal com s’havia compromès. 
 
3r. Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya que encari la realitat del 
problema i que aprovi una moció unitària que blindi les partides pressupostàries 
destinades als serveis necessaris per a aquest col·lectiu: centres especials de treball, 
serveis de suport i places residencials.  
 
4t. Donar trasllat d’aquests acords a ALLEM, al Govern de la Generalitat de Catalunya, 
al Govern de l’Estat i als Grups amb representació parlamentària al congrés dels 
Diputats, al Senat i al Parlament de Catalunya.  
 
 
19.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC SOL·LICITANT A RENFE UNA 
PARADA A LLEIDA DEL TREN DIRECTE ENTRE MADRID I MAR SELLA 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, per unanimitat s’acorda:  
 
1r. Instar al Ministeri de Foment i/o a la companyia RENFE, que l’enllaç amb  AVE 
entre Madrid i Marsella, efectuï parada a Lleida així com els posteriors possibles 
enllaços entre la capital de l’Estat i altres ciutats europees. 
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2n. L’Ajuntament de Lleida traslladarà aquesta moció al Ministerio de Fomento i als 
Grups amb representació parlamentària al congrés dels Diputats i al Senat. 
 
 
20.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU CONTRA L’APLIC ACIÓ DE LA 
LOMQE I EN SUPORT A LA PLATAFORMA “SOMESCOLA”, EN D EFENSA DEL 
NOSTRE MODEL D’ESCOLA EN CATALÀ  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de CiU, amb 20 vots a favor dels grups 
municipals de CiU i PSC i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP, s’acorda: 
 
1r. Rebutjar l'aplicació de la LOMQE i donar suport a la continuïtat del model lingüístic i 
curricular de l'escola catalana que defensa tota la comunitat educativa. 
 
2n. Donar suport a "Somescola" en la seva acció reivindicativa en defensa de l’escola 
catalana i el dret a decidir el propi model educatiu. 
 
3r. Difondre el present acord a tota la comunitat educativa de la ciutat de Lleida. 
 
4t. Incorporar el banner de "Somescola" al web municipal donant suport a la campanya 
en defensa del nostre model educatiu. 
 
5è. Donar trasllat d’aquesta moció al Ministeri d’Educació, a la Conselleria 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament 
de Catalunya, als presidents de l’Associació Catalana de Municipis i de la Federació 
de Municipis de Catalunya i a l’Associació Som Escola, que integra una representació 
de la comunitat educativa catalana. 
 
 
21.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU (I DE LA FORMA CIÓ POLÍTICA ICV-
EUIA) DE SUPORT A LA CONVOCATÒRIA D’UN REFERÈNDUM D EMOCRÀTIC 
SOBRE LA MONARQUIA I LA REPÚBLICA A L’ESTAT ESPANYO L I AL DRET A 
DECIDIR A CATALUNYA 
 
Se sotmeten a votació els punts núms. 1 i 2 de la moció, que reben 6 vots a favor del 
Grup Municipal de CiU, 6 vots en contra del Grup Municipal del PP i 14 abstencions 
del Grup Municipal del PSC. Com sigui que el nombre de vots a favor no és superior al 
de vots en contra i que el senyor alcalde s’ha abstingut de votar (per la qual cosa  no 
té efecte directe com a vot de qualitat), aquests dos punts no es poden considerar 
aprovats. El text dels punts esmentats és el següent: 
 
“1r. Reclamar a l’Estat espanyol impulsar un procés que, utilitzant tots els mecanismes 
que preveu la Constitució Espanyola, permeti als ciutadans escollir el model d'Estat i la 
manera en que es procedeix a l'elecció del seu cap en un referèndum democràtic. 
 
2n. Fer una crida a la ciutadania a exigir la convocatòria d'un referèndum, on siguin els 
ciutadans i ciutadanes qui triïn lliurement sobre el model d’Estat i decideixin entre 
monarquia i república”. 
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En votació separada, i amb 20 vots a favor dels grups municipals de CiU i PSC i 6 vots 
en contra del Grup Municipal del PP, s’aproven els següents punts de la moció: 
 
“3r. Fer arribar els acords al Cap de l’Estat, al Congrés dels Diputats i al Senat, al 
Govern de l’Estat espanyol, al Govern de la Generalitat de Catalunya, així com a la 
Presidència de la Unió Europea.  
 
4t. Exigir a totes les institucions de l’Estat i al Cap de l’Estat respecte a la democràcia i 
al dret a decidir el futur polític del poble català en una consulta democràtica, així com 
l’acceptació dels resultats de la mateixa. 
 
5è. Reiterar el compromís de l’Ajuntament de Lleida amb el dret a decidir del poble de 
Catalunya i amb la celebració d’una consulta per decidir el seu futur polític col·lectiu”. 
 
 
 
22.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP RELATIVA A L’O CUPACIÓ IL·LEGAL 
D’EDIFICIS O LOCALS DE LA CIUTAT 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, amb 12 vots a favor dels grups 
municipals del PP i CiU i 14 vots en contra del Grup Municipal del PSC, s’acorda 
rebutjar la moció següent: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida agilitzarà les inspeccions dels edificis o locals de la ciutat de 
Lleida on tingui constància d’una ocupació il·legal i procedirà a ordenar la clausura de 
l’immoble si se’n deriva la manca de seguretat o sobreocupació. 
 
2n. L’Ajuntament de Lleida intensificarà les accions necessàries amb la concessionària 
Aigües de Lleida i les empreses d’electricitat, amb l’objectiu que els veïns perjudicats 
per ocupacions il·legals  de pisos dels edificis on resideixen puguin establir, a la major 
brevetat possible, el subministrament de llum i aigua suprimit a la comunitat per l’ús 
fraudulent que en fan les persones que ocupen vivendes en aquests immobles.  
 
 
 
INTERVENCIONS  
 
Abans de començar a tractar els punts de l’ordre del dia el Sr. alcalde vol que consti en 
acta el condol de la corporació per la mort del Sr. Josep Tarragó, que va ser director 
general de l’IRTA amb diversos governs de la Generalitat; recorda que va ser una 
persona que va apostar per l’IRTA a Lleida. Llegeix unes paraules de comiat escrites 
per l’actual director general lloant-lo. Vol que consti el sentiment de la corporació per la 
pèrdua del Sr. Tarragó i que es faci palès a la seva família.  
 
Punt núm. 7. Aprovació del Plec de clàusules admini stratives per a la contractació 
del servei d’assistència tècnica per a l’assessoram ent museogràfic en l’adequació 
de l’edifici de l’antic Palau de justícia i la reda cció del Projecte museogràfic del 
Museu d’Art de Lleida i del Plec de prescripcions t ècniques particulars 
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El Sr. Vilella  recorda que el passat mes d’abril el Ple va aprovar (a proposta de l’equip 
de govern) la ubicació de la seu definitiva del Museu Morera a l’edifici de l’antiga 
Audiència. La reivindicació de trobar seu definitiva per a aquest museu es va decidir 
d’una manera unilateral. No creu que sigui una ubicació inadequada; malgrat això, no 
vol renunciar ni descartar la ubicació inicialment prevista, al costat de la Panera, sempre 
que el cost de la rehabilitació de l’antiga Audiència s’aproximi al de la construcció d’un 
edifici de nova planta al carrer Sant Martí. Els preocupa el cost de la rehabilitació (que 
pot tenir possiblement un bon nombre d’imprevistos) amb relació al de la construcció 
d’un edifici nou. Calia elaborar aquest plec i quan puguem saber el cost definitiu de 
l’obra podrem avaluar la idoneïtat o conveniència d’un espai o de l’altre. El seu grup no 
es vol fer partícip de la decisió unilateral del Govern, que descarta l’alternativa inicial. 
Troba a faltar en aquest plec la redacció d’un estudi de mobilitat de la zona, amb 
l’objectiu de determinar l’accessibilitat dels visitants i les zones d’estacionament. El Grup 
del PP no votarà en contra i mantindrà la seva abstenció. Cal fer aquest projecte, però 
no poden estar d’acord en el fet que descarti definitivament l’alternativa d’ubicació del 
Museu. 
 
El Sr. Zaballos  es remet a les explicacions que han donat sobre el posicionament del 
seu grup en aquesta qüestió, tant en l’Audiència pública com en la resta de debats. 
Continua reivindicant que es faci aquest estudi abans d’adoptar una decisió final; 
demana que no es tanquin les alternatives fins a disposar del projecte i tenir-ne totes les 
dades. També cal que es garanteixi la viabilitat del projecte i el finançament necessari. 
Han intentat millorar el plec i per això han presentat dues esmenes relatives a les 
puntuacions (les explica). Agraeix la reunió que es va fer sobre aquestes qüestions amb 
la regidora de Cultura i amb els tècnics del Museu Morera. Estan a favor que es faci 
l’estudi, ja que ens donarà dades sobre la viabilitat real del futur museu. Demana que la 
redacció d’aquest projecte no impliqui necessàriament tancar el procés. Cal garantir el 
finançament i després adoptar una decisió definitiva que valori quin és el millor projecte: 
el proposat pel Govern o el projecte inicial al costat de la Panera. El projecte museístic 
del Morera ha de ser reeixit de cara al futur. Les preses no han de ser males conselleres 
en aquest cas. Hem de fer un museu competitiu, de referència i sostenible. Per això, 
hem de tenir un estudi acurat dels avantatges i dels inconvenients i del cost d’aquest 
projecte. S’abstindran de votar a l’espera de tenir totes les dades sobre la taula per tal 
de poder adoptar la millor solució definitiva; fins i tot no cal descartar que sigui la 
ciutadania qui pugui ser consultada sobre quina de les dues alternatives és la millor.  
 
La Sra. Parra  diu que no es pot acusar el Govern d’actuar d’una manera precipitada; el 
Museu fa gairebé 100 anys que espera la seva seu definitiva. Treballem constantment 
en aquesta qüestió. Com a conseqüència dels diversos processos de participació, i dels 
debats a les comissions es va valorar la possibilitat de pensar en un pla alternatiu, que 
ha estat el de la ubicació del Museu a l’edifici de l’antiga Audiència. S’ha treballat i 
analitzat des de la Regidoria de Cultura i l’equip de tècnics del Museu, i la conclusió ha 
estat que l’alternativa de l’antiga Audiència és una opció excel·lent per a la ubicació del 
Museu Morera. Avui portem al Ple la proposta d’aprovació d’un Plec de condicions per 
l’assessorament museogràfic de l’edifici. Els estudis de mobilitat han de cenyir-se a la 
circulació del públic per l’edifici no a les maneres d’accedir-hi. El plec ha estat treballat 
pels tècnics de la Regidoria de Cultura i d’Urbanisme i la resta de tècnics de 
l’Ajuntament. S’ha presentat als grups de l’oposició una redacció en la qual la part 
econòmica puntua un 20% i la part tècnica i de solvència un 80%; aquest tipus de 
valoracions es farà mitjançant un comitè tècnic de valoració, tal com preveu la normativa 
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contractual. La valoració econòmica no té una importància transcendental, perquè 
l’import del contracte no és excessivament alt; hem de garantir que puguem  tenir un 
bon projecte. Explica que una de les esmenes plantejades pel Grup de CiU ha estat 
acceptada; per aquest motiu s’incorpora un barem per a la valoració de les empreses i 
de la idoneïtat del projecte. Agraeix la col·laboració dels tècnics de la Corporació i del 
Grup de CiU. Tot i que hauria volgut que aquest acord fos aprovat per unanimitat, entén 
els motius de l’abstenció dels grups de l’oposició. Espera que el projecte doni resposta a 
tots els dubtes que han manifestat els grups de CiU i PP. Explica que el document que 
se sotmet a votació incorpora les modificacions derivades de l’esmena aportada pel 
Grup de CiU.  
 
El Sr. Vilella  explica que l’estudi de mobilitat que troben a faltar en aquest encàrrec fa 
referència a l’accessibilitat del públic que ha de visitar el Museu. Vol saber quin serà el 
cost real del projecte de fer el museu a l’antiga Audiència, per poder comparar-ho amb 
el cost de l’edifici de nova construcció (dada que ja tenim). Un cop tinguem les dades de 
les dues propostes és quan el seu grup podrà decidir quina considera més adequada. 
Lamenta que l’equip de govern hagi adoptat una decisió definitiva sense tenir els 
elements per fer aquesta comparació. Per aquest motiu s’abstenen de votar aquest 
punt.   
 
El Sr. alcalde  diu que quan s’analitza un projecte mai no es pot tenir una certesa 
absoluta. Tampoc tenim la certesa que el cost de l’anterior projecte fos el real i definitiu. 
L’anterior ubicació genera força incerteses, en tant que parteix d’un cost inicial de 10 
milions d’euros que després va ser rebaixat fins als 6 milions, aquest canvi genera totes 
les incerteses del món. El cost de la rehabilitació de l’edifici de la Rambla de Ferran és 
el resultat d’una anàlisi valorada i auditada, validada pels serveis tècnics municipals. 
Qualsevol aspecte de la creació humana té un factor d’incertesa. L’alternativa del nou 
museu a l’antiga Audiència aporta més precisió econòmica que l’avaluació de la primera 
proposta de seu (que va modificar el cost de 10 a 6 milions). Recorda que en aquest 
procés s’ha fet una Audiència pública, comissions de participació i debats en el Ple. 
Aquest projecte (junt amb el de les Basses) és un dels més participats de la ciutat. 
Llegeix el text del títol de la proposta d’acord. El plec preveu que la part arquitectònica 
del projecte la faran els serveis d’arquitectura municipals. El següent pas d’aquest plec 
és la licitació de les obres. Agraeix les abstencions de l’oposició tot i que creu que 
aquest tema mereixia el vot a favor de tothom. Una vegada fet el projecte caldrà cercar 
el finançament de les altres administracions. El projecte redactat estarà enllestit 
aproximadament al mes de gener de l’any vinent. A partir d’aquest moment podrem 
plantejar a les altres administracions el cofinançament de les obres i la implicació en 
aquest projecte. Demana (i no dubta que ho faran) que els partits polítics que 
representen els grups de l’oposició faran les gestions oportunes per fer possible el 
cofinançament del projecte per les altres administracions.  
 
S’aprova amb 14 vots a favor del Grup del PSC i 12 abstencions del grups de CiU i 
PSC.  
 
(Durant el debat d’aquest punt s’incorpora a la sessió el regidor Sr. Yuguero.)  
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Punt núm.  20.  Moció del Grup Municipal de CiU con tra l’aplicació de la LOMQE i 
en suport a la plataforma Somescola, en defensa del  nostre model d’escola en 
català  
 
La Sra. Torrent  explica que el Departament d’Ensenyament de la Generalitat, la 
comunitat educativa catalana i la plataforma Somescola han expressat clarament el 
rebuig a la denominada Llei orgànica de millora de la qualitat educativa. Aquesta norma 
va ser aprovada amb el suport exclusiu del PP. El títol és molt suggeridor, però el 
contingut de la Llei no en té res, d’això. Està fonamentada en la manca de consens i en 
la imposició. Pregunta si aquests són els valors que el PP vol proposar per a la seva 
escola. Explica que fa molt temps que reivindiquen i defensen el model d’escola 
catalana. La Generalitat va interposar un recurs d’inconstitucionalitat contra aquesta 
Llei; el Parlament va aprovar majoritàriament la presentació d’un altre recurs 
d’inconstitucionalitat. El Departament sempre ha dit que defensarà el model d’escola 
catalana i aplicarà la LEC. Somescola és una plataforma que aglutina la major part 
d’entitats vinculades a l’àmbit educatiu del país i treballa en la defensa del nostre model 
d’escola. Va néixer per coordinar les entitats i institucions que es comprometen a actuar 
de manera activa en suport de l’escola catalana, que no separi els infants en funció de 
la seva llengua d’origen i que ajudi a construir una societat cohesionada, democràtica i 
lliure. La LOMQE planteja tres atacs. El primer contra l’autogovern de Catalunya, perquè 
ignora les competències de la Generalitat en matèria educativa, recollides a la LEC i a 
l’Estatut. El segon atac és contra el model educatiu i lingüístic de Catalunya, que 
garanteix el coneixement equivalent del castellà i del català. Les proves d’avaluació del 
Ministeri d’Educació de l’any 2010 donaven un coneixement de castellà dels alumnes 
catalans superior a la mitjana de l’Estat. Es dificulta la cohesió social i la igualtat 
d’oportunitats per a tots els alumnes de Catalunya, amb independència del seu origen: 
l’escola catalana no segrega. El tercer atac es fa a la comunitat educativa i als criteris 
pedagògics, tècnics i acadèmics que han emprat; la llei només respon a criteris polítics i 
partidistes. La LOMQE és incompatible amb el model d’escola que volem a Catalunya: 
una escola que afavoreix la integració i la convivència i que compta amb un gran 
consens. La Llei posa en perill l’autonomia dels centres i qüestiona els seus projectes 
educatius i lingüístics acordats conjuntament  per tota la comunitat educativa. El ministre 
Wert no té escrúpols a l’hora de dir que vol espanyolitzar els alumnes catalans. Creu 
que l’ofensiva recentralitzadora del Govern espanyol no té aturador. La comunitat 
educativa de Catalunya defensarà el seu model d’escola. Explica el cas de les 5 famílies 
que han demanat escolaritzar els seus fills en llengua castellana i comenta que el 
ministre argumenta que no es tracta d’una qüestió de números, sinó de drets. Pregunta 
com defensa el Ministeri els drets de les famílies que volen educar els seus fills en 
català a les Illes o a València. Qualifica de bajanades les declaracions del ministre Wert 
i en destaca les darreres manifestacions en el sentit de becar amb 6.057 euros les 
famílies que escolaritzin els seus fills en castellà en una escola privada. Creu que es vol 
comprar les famílies i no li consta que hi hagi centres que eduquin exclusivament en 
castellà; a més, aquest curs no es podrà aplicar aquesta mesura ja que les matrícules 
estan tancades. Creu que es fa demagògia. Explica que el Consell d’Estat ha demanat 
revisar diversos aspectes de les LOMQE i el ministre no ha fet cas a cap recomanació. 
El resum d’aquest debat el concentra en la frase segons la qual Catalunya és l’únic país 
del món que té una llei d’educació pròpia que ha de pagar als pares dels alumnes que 
no acaten aquesta llei. És el clar exemple d’un despropòsit, d’una voluntat d’entorpir el 
procés cap a la consulta del proper 9-N.  La LOMQE no arreglarà els problemes de 
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l’escola. Recomana al Grup del PP la lectura del llibre titulat Mal d’escola, de Daniel 
Pennac.   
 
La Sra. Horcajada  explica els motius pels quals el Govern de l’Estat s’ha vist obligat a 
aprovar una Llei educativa. No és per cap procés polític de persecució contra Catalunya, 
tal com diu CiU, ni té res a veure amb la consulta del 9-N. La realitat és molt més 
simple: cal un nou model educatiu per combatre els mals resultats del model actual, a 
Catalunya i a la resta d’Espanya. Les proves PISA així ens ho confirmen (ho explica). 
Hem participat en totes les edicions d’aquestes proves i mai hem superat les mitjanes. 
Els resultats a Catalunya tampoc són bons en relació amb les altres comunitats 
autònomes (ho explica amb detall) i quedem per sota de la mitjana espanyola en moltes 
matèries. Espanya és el país europeu amb la major taxa de fracàs escolar i Catalunya 
és la segona comunitat educativa amb la pitjor taxa. Aquests resultats es produeixen tot 
i que la despesa educativa ha augmentat i és un 20% superior a la mitjana europea. No 
es tracta de manca de recursos, sinó d’un problema del model. La LOMCE incorpora 
tota una sèrie de mesures i estratègies que han estat posades en pràctica en altres 
països per millorar els resultats educatius: optimitzar recursos, fomentar la cultura de 
l’esforç, l’autonomia dels centres, fer avaluacions externes i objectives al final de cada 
etapa, fomentar la FP, etc. A CiU no els agrada que l’Estat avaluï el contingut curricular 
de les assignatures troncals per garantir uns coneixements similars mínims a totes les 
comunitats autònomes (aquest és un dret i un deure de tots els espanyols); tampoc els 
agrada la distribució de competències entre Estat, comunitats autònomes i centres 
educatius, atès que volen la desaparició de l’Estat. En relació amb el tema lingüístic el 
problema que té CiU és que no els agrada el castellà a l’escola. La LOMCE diu, sobre 
aquest tema, que les administracions educatives garantiran els drets dels alumnes a 
rebre l’ensenyament en castellà i en les altres llengües cooficials en els seus territoris. 
Tots els alumnes, en acabar l’educació bàsica, han de comprendre i expressar-se en 
castellà i en la llengua cooficial (quan hi hagi). Les comunitats que tenen una altra 
llengua oficial han de garantir als alumnes poder rebre l’ensenyament en ambdues 
llengües (explica els criteris que la LOMCE preveu per aconseguir aquest objectiu). Les 
assignatures no lingüístiques s’han d’impartir en ambdues llengües, apostant pel 
bilingüisme, amb proporcions raonables de les dues i fins i tot fent servir llengües 
estrangeres. Es pot mantenir el model català sempre que hi hagi una oferta alternativa 
(amb fons públics) que permeti que els pares que vulguin facin servir com a llengua 
vehicular el castellà. L’Estat aplica aquests criteris, perquè som a Espanya i som 
espanyols, malgrat que hi hagi persones a les quals no els agradi; el pares i mares 
tenen dret a garantir l’ensenyament dels seus fills en la llengua vehicular que triïn. 
L’Estat actua per garantir els drets de pares i fills, establint mesures per defensar els 
criteris del TC que creu que a Catalunya han estat sistemàticament vulnerats. Els 
governs han de complir les lleis i les sentències dels tribunals (explica casos 
d’incompliments per part de la Generalitat). Per aquests motius votaran en contra de la 
moció. Volen el millor sistema educatiu per als fills. Pregunta per quin motiu els darrers 
presidents de la Generalitat no van portar els seus fills a l’escola pública i volen imposar 
a la resta d’alumnes un model determinat. Demana que aconselli al Sr. Mas la lectura 
del llibre que ha demanat al Grup del PP que llegeixi.  
 
 
El Sr. Castillo  creu que el PP no ha entès res del que està passant en aquest país. 
Anuncia que el Grup del PSC donarà suport a la moció. Diu que el PP parteix de la base 
que el Sr. Wert es veu obligat a promoure aquesta llei per combatre el fracàs educatiu; 
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oblida que en tots els països d’Europa les reformes educatives es fan des del consens. 
Si no hi ha consens entre tots els sectors implicats és molt difícil que una reforma 
produeixi els efectes esperats. Els canvis en educació s’han de fer a poc a poc, amb 
consens i escoltant els professionals i la comunitat educativa. El PP parteix d’uns 
principis ideològics i fa servir els seus deliris nacionalistes; tota l’argumentació que ha 
fet la Sra. Horcajada parteix de la idea que tots som espanyols i, per tant, totes les 
famílies tenen dret a rebre l’educació en castellà. Confonen el concepte Espanya i el 
concepte castellà. Aquest raonament ens portaria a poder exigir que una família 
catalanoparlant pogués exigir a Madrid rebre l’educació en català (cosa força 
improbable). Al País Valencià i a les Illes hi ha una majoria de població que vol 
l’escolarització en català i en valencià i no els hi és facilitat; a Catalunya 5 famílies 
demanen ensenyament en castellà i cal canviar tot el sistema educatiu. La llei en vigor a 
Catalunya en matèria d’educació és la LEC; alguna de les previsions de la LOMQE 
contradiuen la normativa catalana, que diu que la llengua vehicular és el català. 
Qüestiona que l’Estat hagi de garantir uns continguts educatius comuns per a tot 
Espanya i creu que és un retorn al franquisme o al segle XIX. Diu que en el seu centre 
educatiu explica història, en català; no creu raonable que el Govern central li obligui a 
fer les classes en castellà i amb una visió diferent a la científica i des d’una òptica 
espanyola. Tota la comunitat educativa de la ciutat, per unanimitat (excepte el PP), va 
aprovar que l’aplicació de la Llei Wert no encaixava en el projecte del nostre municipi. El 
PP pretén tornar enrere, amb una Espanya uniforme que identifica Espanya amb 
castellà. El PSC no hi pot estar d’acord i per això donarà suport a la moció, el contingut 
de la qual coincideix amb l’acord del Consell Escolar Municipal de Lleida. Creu que el 
PP està fracturant l’Estat i que si volen unitat han d’acceptar la realitat nacional de 
Catalunya; si no ho fan estan desconstruint l’Estat espanyol amb lleis com aquesta. El 
reconeixement de la llengua, la cultura i la identitat és la única forma de fer possible que 
continuem convivint junts. Ni la societat, ni l’escola pot acceptar un altre plantejament. 
Critica que als educadors se’ls digui com han de fer la seva tasca i quin percentatge de 
classes han de fer en castellà; seria inversemblant pensar que a altres professionals 
(metges, jutges, etc.) el Govern els digués com han d’exercir la seva professió 
qüestionant els seus criteris professionals.  
 
La Sra. Torrent  subscriu el contingut de la intervenció del Sr. Castillo quan s’ha referit al 
desconeixement total del PP de la realitat de Catalunya en matèria educativa. Els 
professionals defensen la LEC. En els centres educatius estem treballant per millorar la 
nostra llei i resoldre les imperfeccions que pugui tenir. Els resultats acadèmics són una 
excusa per imposar la LOMQE sense cap consens. Li agradaria que els resultats de la 
selectivitat (o de l’Escola d’Idiomes) demostressin que tenim un bon nivell de català, de 
castellà, d’anglès i de qualsevol altra competència. Si els resultats no són bons, els 
professors del país hem de continuar treballant, en el marc de la LEC i introduint les 
millores que calguin. El model del PP és segregador i és rebutjat per la comunitat 
educativa. Qualifica el model de la LOMQE d’aberració. Manifesta l’estimació que té per 
la llengua castellana i creu que els alumnes catalans comparteixen aquesta valoració i 
tenen un nivell de castellà satisfactori. La LEC defensa la immersió lingüística, que 
garanteix que el català no es perdi i tingui l’estatus que li correspon, i assegura, també, 
el coneixement del castellà. La plataforma Somescola representa el col·lectiu educatiu 
que defensa l’ensenyament del català. Relaciona alguna de les entitats més importants 
que formen part d’aquesta plataforma. Llegeix una cita de Josep Maria Villena que 
defineix la LOMQE com una imposició d’un sistema retrògrad, autoritari, que polititza 
l’educació i estableix competitivitat entre els alumnes.  
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La Sra. Horcajada  planteja les diferències existents quan es defineix què forma part de 
la nostra cultura. En el cas dels regidors del PP tant el castellà com el català formen part 
de la nostra cultura. El resultat de l’actual sistema educatiu és el que és, ens agradi o 
no. El partit del PP, en tant que governa, té dret a intentar millorar l’actual sistema 
educatiu, que ha fracassat en els 30 anys en què s’ha estat aplicant. Comparteix la 
necessitat de consens en aquesta matèria, per garantir la continuïtat malgrat 
l’alternança de governs. Malgrat això, cal veure la realitat del sistema educatiu del 
nostre país, que només ha conegut des del començament de la democràcia, les lleis 
socialistes que han estat també aprovades sense consens. La major part de les 
esmenes presentades a la LOMCE van demanar la retirada del projecte. El Congrés 
actual té dret a legislar en matèria d’educació. Vivim en un món global en què cal aplicar 
la normativa autonòmica, l’estatal, la comunitària... Considera raonable que hi hagi uns 
continguts mínims comuns en l’ensenyament a Espanya, això no vol dir que tornem al 
passat. La normativa europea també estableix continguts comuns en altres matèries. La 
normativa estatal no diu que la història s’hagi d’explicar de forma esbiaixada. El PP vol 
millorar el sistema educatiu i evitar que el 50% dels joves estiguin a l’atur. Explica que 
els jutges i els metges també estan sotmesos a responsabilitat; les normes intervenen 
en tots els àmbits de la nostra vida.  
 
El Sr. Castillo  diu que el model d’immersió integra, no segrega. La història dels darrers 
30 anys demostra que el model d’immersió és la política més integradora que ha existit 
en el nostre país. El model que planteja el PP té efectes de segregació i de divisió. Es 
proposa a les famílies que s’apuntin a l’escola privada en castellà, amb l’atorgament de 
beques. El resultat d’aquesta política és la segregació. A Catalunya l’escola ha evitat 
que es produeixi cap fractura social. Explica que la LEC va tenir en el moment de la 
seva aprovació un ampli consens. Critica que el PP faci servir els tribunals quan no se’n 
surt amb els seus plantejaments polítics, com en el cas de l’Estatut. Creu que els 
continguts mínims en matèria d’història que planteja el Govern del PP són clarament 
esbiaixats. El PP pensa que Espanya és una nació amb 2000 anys d’història i que ha de 
garantir els drets de tots des d’aquesta perspectiva. A Catalunya ens hem dotat d’un 
model educatiu i d’una llei d’educació. El Govern central parteix d’una profunda 
desconfiança cap a les comunitats autònomes, tot i que aquestes tenen competència 
exclusiva en educació. El model del PP és segregador i tendeix a produir una divisió 
social i política. Considera que és temerari dir que l’atur juvenil és conseqüència del 
sistema educatiu i demostra un gran desconeixement de l’economia i de les polítiques 
econòmiques aplicades al país.  
 
S’aprova amb 20 vots a favor dels grups municipals de CiU i PSC i 6 vots en contra del 
Grup Municipal del PP.  
 
   
Punt núm. 21. Moció del Grup Municipal de CiU (i de  la formació política ICV-EUiA) 
de suport a la convocatòria d’un referèndum democrà tic sobre la monarquia i la 
república a l’Estat Espanyol i al dret a decidir a Catalunya 
 
El Sr. alcalde  fa una observació formal sobre aquesta moció, ja que es fa referència al 
Grup Municipal d’ICV-EUiA que avui no existeix, ja que no té representació municipal en 
el mandat actual. La referència s’ha de fer, doncs, al Grup Municipal de CiU i a la 
formació política ICV-EUiA.  
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El Sr. Zaballos  explica que no és la primera vegada que el seu grup porta al Ple una 
proposta o moció  d’una altra formació o entitat. En el nostre Ple només hi són 
representats tres partits polítics i de vegades hi ha temes que plantegen altres partits i 
que cal debatre, amb independència del resultat electoral de fa tres anys. Comenta el 
cas de la proposta presentada per la PAH i ara ho fan amb un tema presentat per ICV-
EUiA. Explica que abans del Ple s’ha sumat a la proposta ERC i dóna suport a la moció. 
Creu que aquest debat és important, és al carrer i és viu. CiU ha fet palès que té un 
projecte clar i definit per al futur de Catalunya; un futur que sigui decidit pel poble català, 
de manera democràtica i pacífica, el proper 9 de novembre. Catalunya té un destí propi i 
una voluntat clara de fer un país nou, fruit de la voluntat democràtica. Malgrat això, el 
debat produït des de l’abdicació del rei Joan Carles I obre una nova situació a la resta 
d’Espanya; no podem negar el dret a decidir de la resta dels pobles d’Espanya, que ho 
defensin de manera pacífica i democràtica. Explica la nova situació que ha fet que creixi 
la demanda popular d’un referèndum per decidir si es volia continuar amb la monarquia 
o si es volia fer una república. El debat ha sorprès dins i fora l’Estat espanyol. La 
rapidesa en la successió demostra que aquest debat fa por. En un país democràtic cal 
defensar el dret a decidir de la resta de pobles de l’Estat. El dret a decidir del futur de 
cada poble està en la seva gent i en els seus vots. Aquesta moció no va en contra de 
ningú; es vol defensar el dret a decidir el futur i el debat sobre la conveniència de 
monarquia o república. Aquest debat no fa mal a ningú i servirà per encarar els reptes 
de l’Estat en un futur. Ningú es pot “bunkeritzar” en la Constitució i considerar-la 
intocable, constrenyint la voluntat democràtica de la ciutadania. No busquem la ruptura, 
sinó un futur comú a través de les urnes. El debat és bo i la participació ha de ser 
constant i constructiva. Les urnes són la millor garantia d’un futur millor. Per aquests 
motius han plantejat la moció davant el Ple a la qual donaran suport.  
 
El Sr. Puy  anuncia que el seu vot serà en contra de la moció proposada per CiU, ICV-
EUiA i ERC, a la qual  el Sr. Puy s’hi refereix com a “nova coalició”  
 
La Sra. Camps  explica que a la tarda d’ahir van presentar al Sr. Zaballos una proposta 
d’esmena que creu que recull el posicionament del grup del PSC sobre la primera part 
de la moció (la referida a la consulta sobre monarquia o república). Pel que fa a  la 
segona part de la moció, referida al dret a decidir, recorda que el seu grup s’ha 
manifestat clarament en aquest Ple en sentit favorable. La moció té, doncs, dos parts 
ben diferenciades. Creu que aquests canvis plantejaven una bona oportunitat per anar 
més enllà. En aquest sentit, el PSC ha defensat clarament quin és el seu model d’Estat 
que passa per una reforma de la Constitució en sentit federal. Per això plantejaven una 
esmena en què se substituïen els punts primer i segon per un nou text reclamant que el 
Govern de l’Estat impulsi un procés de profunda reforma constitucional que permeti la 
revisió del model d’Estat i del model territorial i que incorporés mecanismes de consulta 
a la ciutadania. S’anava més enllà del text de la moció presentada. El model d’Estat es 
refereix clarament a decidir entre monarquia i república. També és anar més enllà 
plantejar la reforma territorial, cosa que també requereix la ciutadania i que és un dels 
temes urgents quant a la reforma de la Constitució. Les reformes constitucionals més 
bàsiques i urgents són les referides al model d’Estat i al model territorial, mitjançant 
consulta a la ciutadania. A aquests dos temes es poden afegir altres debats que són al 
carrer com és el de la gestió dels serveis públics o el dret de decisió de les dones sobre 
si mateixes. Creu que la moció s’ha autolimitat i podien haver estat més flexibles, tal 
com ho han fet a l’Ajuntament de Barcelona (ho explica), que ha fet possible el suport 
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del Grup del PSC. La Constitució preveu els mecanismes de reforma que poden fer 
possible la modificació amb consulta a la ciutadania. Creu que les consultes i les 
reformes s’han de fer de manera conjunta, sense limitacions. Diu que com a socialistes 
se senten republicans, però també són respectuosos amb el pacte constitucional amb 
que ens vàrem dotar l’any 1978. El respecte al pacte constitucional obliga a respectar 
les formes de modificació de la Constitució, fent una reforma en profunditat, sense 
defugir cap dels temes que tenim sobre la taula. Ahir mateix el Parlament va fer un 
debat similar i els grups del PSC i CiU es van abstenir de votar.  
 
El Sr. Zaballos  lamenta el posicionament del PP; coincideix amb el raonament del Sr. 
Castillo que fa 4 anys que no saben què està passant a Catalunya. Ara ja no es 
conformen a no donar explicacions suficients, sinó que opten pel silenci. No anem bé 
quan no es vol parlar sobre una qüestió que està al carrer; estem parlant del futur de la 
gent. El PP demostra una manca absoluta de voluntat de fer progressar el país. Hem 
arribat a un punt en què només hi ha dues alternatives de posicionament; o s’està al 
costat del debat i del dret a decidir o s’està  negant el diàleg per estar presoners en el 
marc de la Constitució. Amb el PSC hi ha coincidències de fons. CiU no creu en la 
reforma constitucional en tant que el principal partit de l’Estat (amb majoria absoluta) no 
té cap voluntat de fer-ho. Comparteix la idea de fons del PSC pel que fa a la necessitat 
de debat i a la necessitat de canvi. Hem anat a Madrid a demanar que la consulta tingui 
empara constitucional i se’ns diu que no. Som il·legals, perquè el Govern central ho ha 
decidit així i no vol que canviï aquesta circumstància. El PP diu que la constitució no es 
modifica; però ha fet canvis quan ha interessat a la Unió Europea o modifica el que cal 
quan interessa a la monarquia. La ciutadania és en un costat i el PP, en un altre. El 
consens no és fàcil i per això no hi ha acord total amb el PSC; malgrat això hi ha punts 
de coincidència en la necessitat de debatre i decidir mitjançant votacions. No podem 
estar al costat de l’immobilisme. Insisteix en en el fet que els punts comuns amb l’equip 
de govern són suficients per propiciar el diàleg; agraeix que s’hagi pogut arribar a 
acords en una part de la moció.  
 
La Sra. Camps  coincideix amb el Sr. Zaballos en el fet que la qüestió del dret a decidir 
és un debat que és al carrer i preocupa la ciutadania; per això no en podem ser aliens. 
Els posicionaments són clars. Apostar pel model federal no és una quimera, malgrat que 
no tindrà el suport del govern ni dels parlamentaris del PP. Pot ser igual de quimèric 
plantejar el federalisme que plantejar el debat entre monarquia i república. Posats a 
somiar hem de somiar en gran i treballar per una reforma constitucional en profunditat 
que pugui modificar les bases de l’actual Estat i ens permeti afrontar el futur amb 
garanties, tal com es va fer l’any 1978. No hem de tancar cap punt de debat i hem 
d’aprofitar aquest moment històric per fer un debat i una reforma en profunditat. 
Lamenta que no s’hagi pogut arribar a un acord transaccional i anuncia que votarà a 
favor dels punts 3 a 5 i s’abstindran de votar els 2 primers punts. Es tracta d’una 
abstenció positiva, amb esperit republicà i amb la idea de treballar per una gran reforma 
de la Constitució.  
 
El Sr. Zaballos  diu que CiU treballa amb amplitud de mires i pensant en gran. Treballen 
per una Catalunya independent, nova i feta entre tots.  
 
El resultat de la votació està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
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Punt núm. 22.  Moció del Grup Municipal del PP rela tiva a l’ocupació il·legal  
d‘edificis o locals de la ciutat  

El Sr. Vilella  explica que amb aquesta moció no es pretén anar en contra de ningú; 
només ha de preocupar a les persones que se situen al marge de la llei. Intentem posar 
ordre al problema de les ocupacions il·legals d’habitatges i de locals, frenant la 
permissivitat i evitant situacions injustes. Es demana que l’Ajuntament agilitzi les 
inspeccions dels edificis o locals de la ciutat de Lleida on tingui constància d’una 
ocupació il·legal i procedeixi a ordenar la clausura de l’immoble si se’n deriva la manca 
de seguretat o sobreocupació. Actualment hi ha diverses zones a la ciutat on s’ha 
incrementat l’ocupació il·legal, cosa que ha estat denunciada per les entitats veïnals 
(esmenta diversos barris i zones). En molts casos aquestes ocupacions provoquen 
alarma social entre els veïns i posen en perill la convivència. També demanen en la 
moció que l’Ajuntament intensifiqui les accions necessàries amb la concessionària 
Aigües de Lleida i les empreses d’electricitat, amb l’objectiu que els veïns perjudicats 
per ocupacions il·legals  de pisos dels edificis on resideixen puguin restablir, en la major 
brevetat possible, el subministrament de llum i aigua suprimit a la comunitat per l’ús 
fraudulent que en fan les persones que ocupen habitatges en aquests 
immobles.  Explica com a exemple la situació del barri de la Mariola i algun cas concret 
de la zona. Les famílies afectades, moltes d’elles de condició modesta, són víctimes 
involuntàries de les ocupacions i de l’ús fraudulent que en fan els ocupants dels serveis 
comuns. Demana el suport dels grups a la moció. 

La Sra. Obis  explica que el seu grup no vol estigmatitzar cap barri amb el contingut 
d’aquesta moció. Malauradament aquest problema no es limita a una zona concreta. La 
preocupació del seu grup se centra en les persones, amb independència del lloc on 
visquin. No es poden fer servir els barris (i la seva problemàtica) per lluites alienes a la 
solució dels problemes. Explica que el seu grup ha plantejat aquestes qüestions en les 
comissions d’Urbanisme o de Serveis a les Persones. Agraeix al PP que hagi modificat 
alguns dels verbs que constaven en el text original de la moció, introduint termes com 
agilitzar o intensificar. Explica alguns problemes concrets derivats dels comptadors 
comunitaris d’aigua, que van obtenir resposta en la Comissió d’Urbanisme amb la 
creació d’un equip especialitzat que assessora sobre la individualització dels 
comptadors. S’està fent molta feina des de l’Ajuntament, però cal ser encara més àgils i 
donar-li la màxima prioritat. Donaran suport a la moció, no perquè no es facin 
inspeccions, sinó perquè s’agilitzin encara més i perquè també s’intensifiqui encara més 
l’assessorament que també es fa.  

La Sra. Camps  coincideix molt més amb el raonament de la Sra. Obis que amb el del 
proponent de la moció. Diu que les tasques s’han de fer progressivament. Considera 
poc raonable que cada vegada que el PP trobi un problema presenti una moció, en 
comptes de plantejar-ho a la comissió corresponent. D’aquest tema se n’ha parlat 
àmpliament i tots coincidim en la preocupació que ens causa. S’ha fet molta feina pels 
tècnics i el funcionaris de la Paeria (Disciplina Urbanística, tècnics d’inspeccions, etc.). 
Fa molt temps que treballem d’una manera silenciosa i constant. Agraeix la tasca dels 
funcionaris que no és gens fàcil. Tots voldríem trobar solucions fàcils i ràpides, però això 
no és possible. Els habitatges tenen propietaris, que són subjectes de drets i de deures, 
especialment en el manteniment dels immobles i l’evitació de les ocupacions il·legals. 
És una tasca feixuga que es fa a tots els barris de la ciutat. Durant el darrer any i mig 
s’han imposat 78 multes a 15 entitats bancàries per problemes d’aquest tipus. Seguirem 
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actuant en aquest sentit i executant subsidiàriament (a càrrec dels propietaris) les obres 
que siguin necessàries. Estem actuant perquè és un problema global a la ciutat i cal 
acotar i limitar. Quant als comptadors d’aigua s’estan fent mediacions i contactes i s’han 
fet una quinzena d’actuacions als blocs Ramiro Ledesma. El Ple passat es va acordar la 
creació d’un fons social de 50.000 euros per finançar els canvis de les famílies que no 
se’n puguin fer càrrec. No donaran suport a la moció, perquè la tasca s’està fent. 
Tampoc poden ordenar la clausura dels immobles atès que només es poden clausurar 
les activitats que s’hi fan.   

El Sr. Vilella  agraeix el suport de CiU a la moció i les aportacions que han fet al text. 
Lamenta que l’equip de govern no la voti. No diuen que no s’estigui fent res, sinó que 
demanen que s’agilitzin les inspeccions i que s’intensifiquin accions amb les 
concessionàries. Diu que sí que es pot ordenar la clausura dels immobles atès que així 
ho preveu la Llei 18/2007, de 28 de desembre, del dret de l’habitatge (llegeix un article 
en què es fa referència a la clausura d’immobles quan es comprova la manca de 
seguretat o sobreocupació). Aquesta moció no va contra ningú, sinó que vol donar 
empara als veïns. Hi ha una demanda creixent (de veïns i entitats) que demanen 
solucions als problemes d’ocupacions. Explica que els mitjans de comunicació local 
recullen diàriament les queixes dels veïns de diversos barris (comenta alguns casos 
concrets). Davant aquestes situacions potser ens haurem de plantejar la creació 
d’oficines “antiocupes” per altres d’assessores dels veïns i propietaris que pateixen els 
problemes de les ocupacions. Potser una manera d’evitar que continuï arrelant el 
moviment ocupa és que des de l’Ajuntament es promoguin més habitatges socials i 
equipaments culturals. Cal trobar solucions i evitar que les ocupacions il·legals 
provoquin alarma social. Hem d’evitar la imatge de permissivitat que els ciutadans tenen 
de l’Administració davant aquest moviment ocupa.  

El Sr. alcalde  diu que nosaltres no som “anti” ningú; no crearem cap oficina contra 
ningú. Promourem el compliment de les ordenances i el civisme i resoldrem els 
problemes d’habitatge, tal  com hem anat fent. 

La Sra. Obis  ratifica el seu discurs anterior i no és partidària de fer oficines antiocupes. 
El missatge de CiU és el de no renunciar a la possibilitat d’agilitzar les inspeccions i 
d’intensificar les accions que pugui fer l’Ajuntament. Tot això per treballar vers el 
benestar de la ciutadania. 

La Sra. Camps  diu al Sr. Vilella que ha barrejat molts conceptes. A l’equip de govern els 
preocupa la convivència, no la imatge. Actuem en casos d’ocupacions il·legals quan es 
produeix un problema de convivència. Els habitatges són dels particulars i 
l’administració només actua en casos de manca de civisme, de problemes de 
convivència o de perjudici als béns públics. No treballem en contra del moviment ocupa. 
Actuem quan hi ha problemes de convivència i d’incivisme. El Sr. Vilella barreja els 
problemes de seguretat, els de sobreocupació i els d’activitats il·legals. Un habitatge no 
es pot clausurar excepte en casos de problemes de seguretat, en els quals es declara la 
ruïna de l’immoble. La major part d’habitatges ocupats no tenen problemes de seguretat; 
tenen manca de salubritat, d’habitabilitat o de convivència. Cal complir la normativa de 
manera estricta. Explica els casos de dos immobles desallotjats recentment per la 
Guàrdia Urbana; s’han fet un bon nombre de desallotjaments (amb la col·laboració dels 
propietaris o de forma subsidiària). És una feina feixuga, però necessària per tal que hi 
hagi convivència i civisme.  
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El Sr. Vilella  diu que proposava una oficina d’assessorament per a les persones que 
pateixen problemes d’ocupació. Reitera que la moció no vol anar contra ningú, sinó 
donar solucions a aquest problemes i evitar perjudicis a les persones que no tenen cap 
culpa. Agraeix el suport de CiU i lamenta que l’equip de govern no hi doni suport.  

Es rebutja la moció amb 12 vots a favor dels grups del PP i CiU i 134 en contra del Grup 
del PSC.  

 

PRECS I PREGUNTES.  

Número 1. La Sra. Obis  formula un prec relacionat amb la Comissió Informativa 
d’Economia. Demana a l’alcalde que vetlli perquè es pugui donar compliment a la seva 
sol·licitud. Al gener de l’any 2012 es va presentar, per escrit, una pregunta a 
l’esmentada Comissió referent a l’aplicació de la Llei 15/2010 (llei de morositat). Conta 
que en l’acta de la sessió la presidenta va reconèixer que calia informar al Ple de les 
factures no pagades en el termini legalment previst. Malgrat aquest reconeixement, i 
davant la manca de compliment d’aquesta obligació, van reiterar la pregunta els mesos 
de gener, març i maig de 2013 i al febrer i març de l’any 2014. Al maig de 2013 es van 
demanar també les balances fiscals de l’EMD de Sucs, segons una moció aprovada per 
la junta veïnal. En no tenir resposta vàrem insistir al juny del mateix any i al febrer i al 
març d’enguany. El mes d’abril de 2013 van demanar, per escrit, les actuacions relatives 
al conveni signat l’any 2010 amb Abertis, Telecom i Indra per treballar el concepte Smart 
City. Estem esperant resposta. Al desembre de l’any 2013 es va aprovar, per unanimitat, 
una moció d’adhesió al Canal Empresa; no s’ha fet aquesta adhesió i estem esperant 
resposta sobre el calendari previst per adaptar les ordenances afectades (des del març 
de 2014 estan preparant la documentació, segons consta en acta). A l’abril d’aquest any 
van demanar la relació de factures de les fundacions públiques de l’exercici 2013. El 
silenci ha estat la resposta. Tampoc s’han contestat 16 preguntes més que s’ha formulat 
aquest mes de juny. Sovint es fa constar en les actes que s’està preparant la 
documentació demanada i que en breu es facilitarà la informació. Creu que aquesta no 
és la manera com ha de treballar una Regidoria tan important com la d’Economia. Prega 
a l’alcalde que demani a la Regidoria d’Economia que acabi amb aquesta mala praxi. 
Ara també tenen preguntes pendents de resposta de la Comissió Informativa de Serveis 
a les Persones. Sempre hem demanat la informació en temps i forma i no s’han queixat 
per petits retards justificats. Hi ha una Comissió exemplar, com és la d’Urbanisme, que 
sempre ha contestat totes les demandes per escrit i s’han atès totes les peticions de 
consulta.  
 
El Sr. alcalde agraeix l’apreciació positiva sobre la tasca de la CI d’Urbanisme. Explica 
que aquesta setmana ha respost ell mateix un nombre de sis o set preguntes de les 
formulades a aquella Comissió. Creu que la mitjana mensual de consultes del Grup de 
CiU està entre 20 i 25. Ara n’ha identificat una dotzena que no estan respostes. Cal 
contestar totes les preguntes i l’equip de govern ho fa habitualment, amb un índex 
apreciable. La nostra obligació és contestar totes les preguntes i així ho faran. Sobre la 
informació de pagament a proveïdors, diu que cada 3 mesos s’informa sobre el ràtio de 
pagaments. Les balances fiscals amb les EMD (tot i que el concepte no és gaire precís) 
estan fetes i sempre surt que aportem molt més del que generen els seus tributs, d’una 
manera que qualifica de grandiosa (tot i que no s’imputen alguns serveis). En les entitats 
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de mida poblacional més petites, les administracions centrals sempre aporten molt més 
que allò que aporta l’entitat de mida petita al conjunt de les finances. La 
descentralització té un cost que cal assumir. Creu que el flux d’informació als grups 
sobre factures és altíssim; poden mancar alguns elements, però en relació al volum 
d’informació demanada és una quantitat petita. L’equip de govern i l’aparell administratiu 
han de donar servei a la ciutadania i també a l’oposició en la seva tasca. Clou la 
resposta dient que facilitaran la informació que resta pendent.  
 
La Sra. Obis agraeix la resposta. Diu que l’Ajuntament treballa molt bé en algunes 
comissions i per això n’ha fet referència a una en aquest sentit. Reitera la queixa sobre 
el fet que quedin pendents informacions demanades al gener de l’any 2012. Hi ha 
preguntes importants la resposta a les quals no es pot eternitzar en el temps.  
 
Número 2. La Sra. Torrent  explica que la vicepresidenta del Govern de la Generalitat 
va enviar una carta als alcaldes i alcaldesses de Catalunya, donant suport a l’acord al 
que va arribar el President amb la majoria de forces polítiques, amb relació a la data i la 
pregunta de la consulta (i les vies legals dictaminades per l’IEA). Pregunta quina ha 
estat la resposta de l’Ajuntament de Lleida a l’esmentada carta.  
 
El Sr. alcalde diu que va contestar aquesta carta dient que tindrà tota la col·laboració de 
l’Ajuntament sempre que la consulta es faci en un marc legal. Quant als censos i la 
logística associada a un procés electoral (col·legis, meses, urnes, etc.) tindrà tot el 
suport de la Paeria, sempre que tinguem un marc legal que ho empari. Explica que ha 
rebut un bon nombre de cartes de ciutadans que no volen que es facilitin les seves 
dades per una consulta que no sigui legal atès que, en cas contrari, ho denunciaran 
d’acord amb la Llei de protecció de dades. En un sistema democràtic és necessari que 
els consultes tinguin un marc legal que les empari.  
 
La Sra. Torrente fa una pregunta en relació amb les mocions d’adhesió al “Pacte 
nacional del dret a decidir” i l’altra al “manifest de les Terres de Lleida sobre el dret a 
decidir”, que van ser aprovades pel Ple. La qüestió concreta és constatar si s’han fet 
efectives aquestes adhesions. No li consta que la de Manifest de les Terres de Lleida 
s’hagi formalitzat, ja que en el web no està reflectida l’adhesió. Tampoc hi figura en el 
web del Pacte que la Paeria estigui adherida.  
 
El Sr. alcalde diu que és evident que les mocions es van aprovar i que totes les mocions 
preveuen que es facin els trasllats oportuns. Està segur que s’ha donat trasllat de les 
mocions desprès del Ple i per escrit. Creu que no s’ha degut entrar en els web 
corresponents per reflectir aquestes adhesions. Si és així es faran les anotacions 
oportunes.  
 
Número 3. El Sr. Solé  fa una pregunta sobre la prevista remodelació del mercat de 
Balàfia. Diu que la Paeria no ha informat els paradistes sobre la possibilitat de ser 
reubicats en un altre indret o si seran indemnitzats durant el període en què 
l’equipament estigui en obres. Vol saber en quin estat es troba el procés de remodelació 
del mercat municipal de Balàfia i quina solució s’ha previst per als paradistes en tant 
durin les obres. 
 
El Sr. alcalde informa que el procés està en tràmit administratiu desprès d’haver estat 
aprovat el Plec de condicions. 
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El Sr. Peris diu que el Plec de condicions recull quina és la condició en la que resten els 
paradistes actuals. En tant durin les obres, el concessionari ha de facilitar un lloc adient, 
proper al mercat, perquè puguin continuar la seva activitat. Alternativament, i si així ho 
decideixen els paradistes, haurien de rebre una compensació econòmica pel concepte 
denominat lucre cessant. Amb els paradistes s’està parlant constantment; se’ls ha 
informat del procés des del primer moment. Tots tres han de  decidir que volen continuar 
en el mercat i continuaran amb les mateixes condicions que tenen ara. Sobre possibles 
concessionaris explica que es tenen converses amb empreses que puguin estar 
interessades. S’ha perllongat el termini de presentació d’ofertes fins a mitjans de juliol. 
Espera que puguem tenir algun licitador que es presenti al concurs.  
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


